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Tegnap együttes ülést tar-
tott Szarvason, a helyi ál-
lami gazdaság épületében a 
Békés és a Csongrád me-
gyei képviselőcsoport. Napi-
renden a két megye élelmi-
szer-gazdaságának. helyzete 
és továbbfejlesztésének idő-
szerű feladatai szerepeltek. 

Az eseményen jelent volt 
Győri Imre, az MSZMP 
Központi Bizottságának tit-
kára. dr. Dimény Imre me-
zőgazdasági és élelmezés-
ügyi miniszter, Drecin Jó-
zsef. az Országos Tervhiva-
tal elnökhelyettese, vala-
mint Frank Ferenc, a Bé-
kés megyei pártbizottság el-
ső titkára is. 

Dr. Varga Zsigmondnak, a 
Békés megyei képviselőcso-
port vezetőjének megnyitó 
szavai után a Békés és a 
Csongrád megyei tanács me-
zőgazdasági és élelmezésügyi 
osztálya képviseletében Gaj-
dács György osztályvezető, 
illetve Tóth Imre mb. osz-
tályvezető fűztek szóbeli ki-
egészítést az írásban kia-
dott jelentéshez 

Ezt követően a két n e -
gyében tevékenykedő képvi-
selők több kérdést tettek 
fel, illetve nyilvánítottak vé-
leményt a napirenddel kap-
csolatban. 

Megyénk képviselői közül 
részt vett az eszmecserében 
— sorrendben — Kangyalka 
Antal (Makó), dr. Dömötör 
János (Vásárhely). Halmá-
gyi Ivánné (makói járás), 
Mag Pál (Szentes). Kurucz 
Márton (szentesi járás). Ju-
ratovics Aladár (szegedi já-
rás). Győri Imre (Vásár-
hely). 

Szóba került az iparszerű 
termelési rendszerek elter-
jesztése, a geotermikus 
energia fokozottabb haszno-
sításának fontossága. a 
zöldségtermelés és -ellátás 
problémaköre is. 

A vitában felszólaló Győ-
ri Imre többek között hang-
súlyozta : az élelmiszer-gaz-
daság kézzelfogható eredmé-
nyei egy olyan helyes po-

litika alapján teremtődtek 
meg, amely reálisan vette 
számba a meglevő lehetősé-
geket, a jelentkező igényeket 
és ezek ismeretében szabta 
meg a feladatokat, méghoz-
zá úgy, hogy e három té. 
nyező a megvalósítás során 
összehangolódjék. 

Helyes politikánk még 
következetesebb megvalósí-
tására van szükség az elkö-
vetkezendőkben: a X. kong-
resszus határozatainak ma-
radéktalan megvalósítására. 
Ez még nagyobb követke-
zetességet. a végrehajtás na-
gyobb fegyelmezettségét, a 
hatékonyság növelését 
igényli az agrárpolitikában 
is, amely része a párt álta-
lános politikájának. 

Dr. Dimény Imre is fel-
szólalt a megbeszélésen. 
Részletesen foglalkozott az 
iparszerű termelési rendsze-
rek meghonosításának, elter-
jesztésének fontosságával. 
Utalva rá, hogy a fejlődés 
során össze kell hangolni az 
ipari eszközöket, módszere-
ket, a biológiai tényezőket 
az emberi hozzáértés mo-
mentumaival. Csak így vál-
hat hatékonyabbá a termelés, 
még termelékenyebbé az 
iparszerű mezőgazdasági 
technológiai folyamat. 

Arra a kérdésre válaszol-
va: az iparszerű termelési 
rendszerek elterjesztése ho-

gyan függ-függhet össze a 
Csongrád megyében a törté-
nelmi fejlődés során kiala-
kult tanyarendszerrel, a kö-
vetkezőket mondotta: a ta-
nyák megléte olyan problé-
mát jelent, amivel feltétle-
nül számolnunk kell. Az 
iparszerű termelési módsze-
reket a tanyás területen te-
hát annak megfelelően kell 
kialakítanunk, hogy figye-
lembe vesszük és a tervezés-
be-megvalósításba „belekal-
kuláljuk" a még hosszú tá-
von fennmaradó tanyák 
meglétét. 

Néhány mondatban utalt 
a zöldséghelyzetre is; hang-
súlyozva, bár még csak a 
kezdeti eredményeknél tar-
tunk, az intézkedések hatá-
sára pozitív irányú változás 
van kibontakozóban. 

Dr. Varga Zsigmond zár-
szava után Nagy József, a 
Szarvasi Állami Gazdaság 
igazgatója adott rövid tájé-
koztatót a 12 ezer hektáron 
gazdálkodó termelési egység 
célkitűzéseiről. Ezt követő-
en a két képviselőcsoport 
tagjai megtekintették előbb 
a gazdaság húsfeldolgozó és 
rizshántoló üzemét, majd a 
Szarvasi Arborétumot. 

A z egész napos program 
dr. Biczó Györgynek, a 
Csongrád megyei képviselő-
csoport vezetőjének zársza-
vával ért véget. 

Fejlődik 
a szövetkezeti ipar 
Az ipari szövetkezetek or-

szágos tanácsa pénteken tar-
totta ez évi első ülését, ame-
lyen Rév Lajos, az OKISZ 
elnöke értékelte a IV. öt-
éves terv első három évé-
nek eredményeit, s körvo-
nalazta az 1974—1975-ös 

i évek legfontosabb tenniva-

lóit. Megállapította: számot-
tevően erősödött az ipari 
szövetkezeti mozgalom szo-
cialista jellege. 

Három év alatt az ipari 
termelés éves átlagban csak-
nem 9 százalékkal emelke-
dett. 

Óvodások a vidámparkban 
— Mártika néni! Mártika 

néni! Hű, de magasan va-
gyok! Én még maradok egy 
kicsit. — Boldog kiáltások-
tól. gyermekkacajtól hangos 
az újszegedi vidámpark. 
Nem ritka jelenség ez itt 
napos délutánokon, vagy 
vasárnaponként. Igen ám. de 
most hétköznap délelőtt van, 
és ráadásul az idő sem túl-
ságosan kellemes. Kik vagy-
tok ti, kis csöppségek? Hogy 
kerültetek ide? 

A tarjáni l-es számú óvo-
da összes gyermeke játszik 
önfeledten. Lassan már ha-
gyománnyá válik, hogy egy-
egy csoportot, vagy egész 
óvodányi gyermeket ingyen 
látnak vendégül itt. a vi-
dámparkban. 

I Az óri-
SZORÍTÓ | áskerék 

UJJACSKAK j most is 
[ sláger. A 

hajókon az óvónők úgy 
osztják el a helyeket, hogy 
mindegyikbe kerüljön egy-
egy felnőtt. Az egyikben én 
is helyet kapok, egy kislány 
mellett; velünk szemben 
még egy kislány és két lur-
kó ül. A szomszédom. Gár-
gyán Tündi, meglátja az 
anyukáját, aki lent sétál, és 
már kiabál is nekik: Anyu-
ka, nézd, milyen gyorsan for-
gunk! 

Integess anyukádnak. Tün-
dikém! — kérlelem, és már 
integet is. Közben persze 
erősen szorítja a kezem. 

— Szia, Zsolti! — kiabál 
át Simon Tünde, a másik 
kislány a most alattunk levő 
hajóba. Ilyen magasan la-
kunk Turjánban. Aztán hoz-
zám fordul, és ravasz mo-
sollyal azt mondja: az én 
testvérem is tud ám írni. 

Közben már meg-megáll 
az óriás kerék, és kiszállnak 
a hajókból. A következő ál-
lomás a lovas forgó. Dékány 
Attila már kiszálláskor ter-
vezget: a forgón lóra fog 
felülni. 

PANORÁMA-
BUSSZAL 

SIESS 
LOVACSKA 

Itt egy 
kedves, 

vidám 
óvónő vi-

gyáz a rendre. Segít a fel- és 
leszállásnál. És amikor már 
körbejárnak a lovak és a 
kocsik, egy dalba kezd, ame-
lyet tovább énekelnek a hu-
szárok és a grófkisasszonyok: 
..Hidló végén, padló végén / 
Karikás táncot járnak. / 
Elöl járja János bíró / Gom-
bos dolmányában . . . " 

Nem sokkal később aztán 
le kell szállni — itt van a 
másik csoport. Most vala-
hogy nem olyan fürgék, mint 
felszálláskor. Amikor elfog-
lalták helyüket a most ér-
kezettek. mégegyszer végig-
néz az óvónő a gyerekeken, 
és máris megakad a szeme 
az egyik lovon, helyesebben 
a lovasán. 

— Sashegyi Krisztina! 
Gyere le. kislányom, te már 
az előbb is ugyanitt ültél. 
Menjél szépen a csoportod-
hoz! 

Amikor újra felcsendül a 
„Hidló végén, padló végén", 
már Kiss Jenővel, a vidám-
park igazgatójával beszélge-
tek. 

— Jóformán minden válla-
lat tesz felajánlást a gye-
rekek javára. Nekünk arra 
van lehetőségünk, hogy meg-
hívjuk ide az óvoda lakóit 
— mondja. — Ügy érzem, 
mindig gazdagodnak néhány 
emlékkel az apróságok. A 
most ittlevőkön kívül ínég 
másik három óvodából is vá-
runk gyerekeket, miután be-
széltem a vezető óvónőkkel. 
Számíthat ránk persze a 
többi „ovi" is. és természe-
tesen a bölcsődék is. 

A tar-
jáni víz-
toronytól 

L ide, az 
újszegedi parkig, nehéz len-
ne menetrendszerű busszal 
kihozni egy egész óvoda 
gyermekeit. Éppen ezért volt 
nagyon hasznos a Volán 
10-es Vállalat segítsége, 
amiről Daróczi Istvánné, ke-
rületi óvodai felügyelő be-
szélt : 

— A Volán két panoráma-
buszt biztosított ingyenesen 
az utazáshoz. Délelőtt ne-
gyed tízkor — ahogy előre 
megbeszéltem dr. Csiszár 
Károly igazgatóval — meg-
érkeztek a buszok az óvo-
dához. A beszállás után ki-
derült, hogy szerencsés do-
log volt panorámabuszokat 
küldeni. A gyerekek ugyan-
is roppant jól érezték ma-
gukat benne. Mindent lát-
tak az úton. Nagy volt az 
öröm végig, és a vidámpark 
kapujánál általános ujjon-
gás. 

— Kétszáz gyermek kirán-
dulásához természetesen ke-
vés az óvodai személyzet. 
Éppen ezért, néhány nappal 
a látogatás előtt, szülői érte-
kezletet hívtunk össze. Meg-
beszéltük a részleteket, és 
kértük a szülőket, jöjjenek el 
minél többen. így is történt. 
Több mint tíz anyuka, apu-
ka kísérte el a gyermekeket, 
és segített a hintázásnál, 
forgózásnál. Az ilyen jól si-
került napoknak azért is 
örülünk, mert célunk az, 
hogy minél több olyan él-
ményük legyen a kicsiknek, 
amelyre később is szívesen 
visszaemlékeznek. 

Még néhány kör a repü-
löforgón, az óriás keréken és 
a lovas forgón, aztán gyüle-
kezni kell — elkészült az 
ebéd az oviban. Éppen jó-
kor. mert az eső szemerkélni 
kezd, miközben a buszokhoz 
sétálnak, mégegyszer meg-
csodálják a pávákat és az 
őzikéket, azután mindenki 
elfoglalja helyét. Olyan a 
busz. mint egy felbolydult 
méhkas. Kacagva beszélik 
meg az élményeket, és egy-
mást túlszárnyalva bizony-
gatják: nem féltünk ám az 
óriás keréken. 

Az ebéd utáni pihenő alatt 
visszaperegnek majd a vi-
dámpark képei. Maradandó 
élmény, ez. amelyre talán még 
felnőtt korukban is emlékez-
nek. 

Szirák József 

Napirendem 

Az élelmiszergazdaság 
továbbfejlesztése 

Együttes ülést tartott Szarvason a Békés 
és a Csongrád megyei képviselőcsoport 

Megrendelés 
Szabadkáról 

Építkezés 

a partfürdőn 

S o m o g y i K á r o l y n é f e l v é t e l e i 

Első felvételünkön: Június végére készül el a korszerű — pihenőkkel ellátott — fő-
bejárat. Az egyik oldalon pályát építenek a gyermekkocsik számára, az oldalfalon 
pedig virágtartókat helyeznek el. — Eddig már három körkabin áll a vendégek ren-
delkezésére. Most szerelik — második kc pünk — a negyediket, amelyet hamarosan 

átad nak. 

Az idei tavaszi szabadkai 
Pannónia Vásáron — ame-
lyen sok dél-alföldi cég is 
rendszeresen részt vesz — 
nagy sikerrel szerepelt a 
hódmezővásárhelyi Alföldi 
Porcelángyár és az „anya-
vállalat". a Finomkerámia-
ipari Művek. A Hódmező-
vásárhelyen még épülő por-
celánkombinái különféle 

edénykészletei mellett be-
mutatták Szabadkán a gyár 
kalocsai üzemegységében 
pingálóasszonyok díszítette 
tálakat, tányérokat is. Si-
kerük volt a hollóház; ter-
mékeknek is. Mindezekre 
együttesen eddig 151 000 
dollár értékű megrendelés 
érkezett a szomszédos or-
szágból. 


